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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

85.02.02-G01-2-23

Resume

Godkendelse af dagsorden til Økonomiudvalgets møde den 22. maj 2024.

Beslutning

Økonomiudvalget godkender dagsordenen.

Rådmand Søren Windell deltog ikke i behandlingen af dette punkt.



Punkt 2: Lukket: Etablering af vaskeri til Odense Kommune

82.08.00-G01-8-24



Punkt 3: B-sag: Anmodning fra Ældrerådet om afvikling af fremmødevalg i
forbindelse med kommunal- og regionalvalget 2025

84.03.06-A00-1-24

Resume

Ældrerådet i Odense Kommune har anmodet om, at det kommende valg til Ældrerådet afvikles som et fremmødevalg til
samtidig afholdelse som kommunal- og regionalvalget i 2025.

Ældrerådet har to gange tidligere fået afslag på tilsvarende anmodning i forbindelse med afholdelse af de seneste
kommunal- og regionalvalg i 2017 og 2021. Sagerne blev dengang behandlet i Valgbestyrelsen, som på daværende
tidspunkt var identisk med Økonomiudvalget.

Henset til at forberedelse af valgdagen ifølge valgloven henhører under byrådets kompetence, og henset til at byrådet med
styrelsesvedtægten har henlagt valgområdet under Økonomiudvalget, er det Borgmesterforvaltningens vurdering, at denne
sag bør behandles af Økonomiudvalget.

Der skal med denne sag tages stilling til Ældrerådets anmodning.

Effekt

Sagens karakter gør, at det ikke er relevant at vurdere effektskabende konsekvenser for Odensemålene.

Indstilling

Borgmesterforvaltningen indstiller, at Økonomiudvalget godkender:

1. Der gives afslag på anmodningen fra Ældrerådet om, at det kommende valg til Ældrerådet afvikles som et
fremmødevalg til samtidig afholdelse som kommunal- og regionalvalget i 2025 på samme lokaliteter med den
begrundelse, der fremgår af sagsfremstillingen.

2. Ældrerådet tilbydes i lighed med tidligere valg at opstille en særlig stemmekasse på de enkelte afstemningssteder til
kommunal- og regionalvalget til brug for aflevering af brevstemmer til Ældrerådsvalget.

Beslutning

Økonomiudvalget godkender Borgmesterforvaltningens indstilling.

Rådmand Søren Windell deltog ikke i behandlingen af dette punkt.

Sagsfremstilling

Ældrerådet i Odense Kommune har fremsendt følgende anmodning:



"Den 18. november 2025 skal der være valg til Ældrerådet i Odense samtidig med valg til byrådet og regionsrådet.

Ældrerådet har tidligere anmodet om fremmødevalg ved valget til Ældrerådet, men har fået afslag.

Vi vil alligevel igen foreslå, at valget til Ældrerådet i 2025 afvikles på samme måde som de 2 andre valg - nemlig ved
fremmøde og brevstemme.

I 2021 var valgdeltagelsen til ældrerådsvalget i Odense kun 32,3 % af de 47.272 stemmeberettigede 60+ årige, hvorimod
valgdeltagelsen til Odense Byråd blandt de 60+ årige var 72 %.

Erfaringer fra kommuner med fremmødevalg til ældreråd i 2021 viser, at deltagelsen ved fremmødevalg i gennemsnit var
57,6 %. De kommuner på Fyn, som havde fremmødevalg, havde stemmeprocenter på 59 % - 67 %.

Ved fremmødevalg vil en meget større del end tidligere af 60+ årige afgive deres stemme ved ældrerådsvalget og dermed
på demokratisk vis være med til at afgøre, hvem der på deres vegne skal rådgive politikerne i Odense.

De praktiske forhold i forbindelse med fremmødevalg må kunne løses i Odense, ligesom de kan løses i mange andre
kommuner i landet. Ældrerådet indgår gerne i dialog vedrørende de praktiske forhold.

Vi ser frem til denne gang at få et positivt svar på vores henvendelse."

Til brug for behandlingen af Ældrerådets anmodning følger nedenfor en gennemgang af retsgrundlaget for ældreråd og
valg til ældreråd, de tidligere behandlinger af tilsvarende anmodninger fra Ældrerådet samt Borgmesterforvaltningens
vurdering af, hvorvidt det er muligt at imødekomme Ældrerådets anmodning.

Retsgrundlag

Oprettelse af ældreråd og ældrerådets virke er reguleret i §§ 30-33 i lov om retssikkerhed og administration på det sociale
område (retssikkerhedsloven).

Det fremgår af retssikkerhedsloven, at der i hver kommune etableres mindst ét ældreråd. Ældrerådets medlemmer vælges
ved direkte valg, og der afholdes valg til ældrerådet mindst hver fjerde år.

I vedtægterne for Ældrerådet i Odense Kommune fremgår det, at valg til Ældrerådet finder sted hvert fjerde år og følger
valg til byrådet i Odense Kommune. Det fremgår endvidere, at medlemmer af Ældrerådet vælges ved direkte valg, og at
valget afholdes som brevstemmevalg og/eller digitalt valg. Ældre- og Handicapforvaltningen er ansvarlig for afvikling af
valget i samarbejde med Ældrerådet.

Vedtægtsændringer besluttes af byrådet efter forudgående forelæggelse for Ældrerådet.



I forhold til muligheden for at afholde et egentligt fremmødevalg til ældrerådet samtidig med kommunal- og
regionalvalget fremgår følgende af vejledning om ældreråd (vejledning nr. 40 af 11. maj 2011):

"Hvis valget afholdes samtidigt med kommunal- og regionalvalget, skal afstemningen til ældrerådsvalget så vidt det er
muligt foregå lokalemæssigt adskilt fra kommunalvalget, herunder med særlige valgborde, stemmerum og stemmekasser,
og så vidt muligt i adskilte lokaler med særskilte adgangsveje til de pågældende stemmelokaler. Ældrerådsvalget skal
herudover tilrettelægges på en måde, så det ikke kan virke forstyrrende på vælgernes adgang til at stemme ved
kommunal- og regionalvalget eller på gennemførelsen af afstemningen i øvrigt, og sådan at kommunal- og regionalvalget
har første prioritet i forhold til ældrerådsvalget."

Tilsvarende fremgår følgende af vejledning om afholdelse af kommunale og regionale valg (vejledning nr. 9450 af 16.
juni 2021):

"Kommunalbestyrelsen kan beslutte, at der i forbindelse med valget skal afholdes en særlig lokal afstemning. En
forudsætning herfor er, at den lokale afstemning, herunder valg til ældrerådet, tilrettelægges på en sådan måde, at den
lokale afstemning foregår tydeligt og klart adskilt fra kommunal- og regionalvalget, herunder med særlige valgborde,
stemmerum og stemmekasser og så vidt muligt i adskilte lokaler med særskilte adgangsveje til de pågældende
stemmelokaler. Den lokale afstemning skal herudover tilrettelægges på en måde, så den ikke kan virke forstyrrende på
vælgernes adgang til at stemme ved kommunal- og regionalvalget eller på gennemførelsen af valget i øvrigt, og sådan at
kommunal- og regionalvalget har første prioritet i forhold til den lokale afstemning."

Behandling af tidligere anmodning fra Ældrerådet om fremmødevalg sammen med kommunal- og regionalvalget

Som nævnt ovenfor har Ældrerådet to gange tidligere fået afslag på tilsvarende anmodning om fremmødevalg i
forbindelse med afholdelse af de seneste kommunal- og regionalvalg i 2017 og 2021.

Det var i den forbindelse Borgmesterforvaltningens vurdering, at det langt fra var alle valgsteder i Odense Kommune, der
kunne imødekomme de krav der jf. ovenfor stilles til afvikling af valg til Ældrerådet sammen med et kommunal- og
regionalvalg. Det vil sige kravet om, at valg til Ældrerådet foregår tydeligt og klart adskilt fra kommunal- og
regionalvalget, herunder med særlige valgborde, stemmerum og stemmekasser og så vidt muligt i adskilte lokaler med
særskilte adgangsveje til de pågældende stemmelokaler.

Det var således Borgmesterforvaltningens samlede vurdering, at afholdelse af valg til Ældrerådet i Odense Kommune som
et fremmødevalg sammen med kommunal- og regionalvalget ville virke forstyrrende på vælgernes adgang til at stemme
ved kommunal- og regionalvalget, således at kommunal- og regionalvalget ikke ville have karakter af første prioritet i
forhold til ældrerådsvalget. Det var på den baggrund Borgmesterforvaltningens vurdering, at en afvikling af ældrerådsvalg
sammen med kommunal- og regionalvalget ville være i strid med ovenstående vejledninger.

Vurdering af muligheden for at afholde valg til Ældrerådet i Odense Kommune som et fremmødevalg sammen med det
kommende kommunal- og regionalvalg i 2025

Odense Kommune har i forbindelse med afholdelse af landsdækkende valg og afstemninger 30 valgdistrikter med ét
afstemningssted i hvert distrikt. Distrikterne er fordelt på tre valgkredse.

Afstemningsstederne er udvalgt ud fra deres størrelse i forhold til antal vælgere og deres beliggenhed i distriktet, ligesom
adgangsforhold til selve lokalet, herunder for gangbesværede og kørestolsbrugere, samt parkeringsforhold så vidt muligt



tages i betragtning.

Endelig er det vigtigt, at lokalerne kan stilles til rådighed for valg, der udskrives med kort varsel, som tilfældet ofte er i
forbindelse med et folketingsvalg.

Afstemningsstederne ligger på forskellige lokaliteter såsom gymnastiksale på skoler og gymnasier, idrætshaller, Rådhuset
og Seniorhuset.

Der er ikke sket ændring i valgstederne siden kommunal- og regionalvalget i 2021, og Borgmesterforvaltningen vurderer
derfor fortsat, at afholdelse af valg til Ældrerådet i Odense Kommune som et fremmødevalg sammen med kommunal- og
regionalvalget vil virke forstyrrende på vælgernes adgang til at stemme ved kommunal- og regionalvalget, således at
kommunal- og regionalvalget ikke ville have karakter af første prioritet i forhold til ældrerådsvalget. En afvikling af valg
til Ældrerådet sammen med kommunal- og regionalvalget vil efter Borgmesterforvaltningens vurdering derfor stadig være
i strid med ovenstående vejledninger.

Der er ikke et særskilt lokale til rådighed på alle valgsteder i umiddelbar tilknytning til det lokale, der bruges til afvikling
af kommunal- og regionalvalg.

Der opleves stadig en del kø på nogle af de større valgsteder som Rådhuset og Seniorhuset i spidsbelastningsperioderne.
Tilsvarende har valgstedet på Sct. Hans Skole også pladsudfordringer. Særligt på Seniorhuset er der allerede i dag
udfordringer med at få plads til det nødvendige antal valgborde til afvikling af kommunal- og regionalvalget.

Dertil kommer, at der skal være plads til at indsætte ekstra valgborde i tilfælde af, at de digitale valglister ikke kan
anvendes, og man skal overgå til fast bordvalg og afkrydsning i papir valglister. I sådanne tilfælde anbefaler Indenrigs- og
Sundhedsministeriet, at der ikke er mere end ca. 1.500 vælgere pr. valgbord. Derfor skal der på flere valgsteder være plads
til at indsætte ekstra valgborde for at kunne leve op til denne anbefaling.

Der vil være flere valgsteder, hvor der ikke er plads til derudover at have særskilte valgborde og særskilte stemmerum til
afvikling af valg til Ældrerådet i samme lokale.

Et alternativ til Ældrerådets ønske om et egentligt fremmødevalg kan være, at vælgerne i lighed med tidligere får
mulighed for at aflevere den udsendte brevstemme til ældrerådsvalget i en særlig stemmekasse, der er placeret i
sekretariatet på det enkelte afstemningssted ved kommunal- og regionalvalget.

Ved det seneste ældrerådsvalg sørgede Ældre- og Handicapforvaltningen tilsvarende for, at vælgerne havde mulighed for
at aflevere deres brevstemme til ældrerådsvalget på samme brevstemmelokaliteter som til kommunal- og regionalvalget -
det vil sige på Borgerservice og bibliotekerne. Derudover sørgede Ældre- og Handicapforvaltningen for, at beboere på
plejecentrene kunne aflevere deres brevstemme til ældrerådsvalget til plejecentrets personale. Endelig kunne brevstemmer
til ældrerådsvalget også afleveres hos Ældre- og Handicapforvaltningen på Ørbækvej 100.

Såfremt Valgbestyrelsen træffer beslutning om at imødekomme Ældrerådets anmodning om fremmødevalg sammen med
kommunal- og regionalvalget, vil anmodningen tilsvarende skulle behandles af Ældre- og Handicapforvaltningen, da det
som nævnt er Ældre- og Handicapforvaltningen, der er ansvarlig for afvikling af valget, ligesom det er Ældre- og



Handicapforvaltningen, der skal forestå den praktiske afvikling heraf, herunder udarbejde valglister, valgkort og
stemmesedler samt sørge for bemanding af valgstederne.

Økonomi

Denne sag har ikke økonomiske konsekvenser for Odense Kommune, herunder for kommunens kassebeholdning.



Punkt 4: B-sag: Fastlæggelse af Økonomiudvalgets mødeplan 2025

00.22.04-G01-4-24

Resume

Borgmesterforvaltningen fremsender forslag om, at der afholdes økonomiudvalgsmøder på følgende onsdage kl. 8.30, jf.
dog markerede undtagelser:

Den 29. januar 2025

Vinterferie

Den 19. februar 2025

Den 5. marts 2025

Den 18. marts 2025 (tirsdag)

Den 2. april 2025

Påskeferie

Den 23. april 2025

Den 14. maj 2025

Den 28. maj 2025

Den 11. juni 2025

Den 25. juni 2025

Sommerferie

Den 20. august 2025

Den 2. september 2025 (tirsdag) (kun budget)

Den 10. september 2025

Den 1. oktober 2025

Efterårsferie

Den 21. oktober 2025 (tirsdag)



Den 4. november 2025 (tirsdag)

Den 3. december 2025

For at skabe det bedste overblik er der til sagen vedhæftet en kalender for 2025, der ud over ovenstående foreslåede
økonomiudvalgsmøder også indeholder udkast til datoer for byrådsmøder, valgbestyrelsesmøder, udvalgsmøder,
kvartalsmøder, strategiske dage for Økonomiudvalget mv.

Effekt

Sagens karakter gør, at det ikke er relevant at vurdere effektskabende konsekvenser for Odensemålene.

Indstilling

Borgmesterforvaltningen indstiller, at Økonomiudvalget godkender forslag til økonomiudvalgsmøder for 2025.

Beslutning

Økonomiudvalget godkender Borgmesterforvaltningens indstilling.

Rådmand Søren Windell deltog ikke i behandlingen af dette punkt.

Sagsfremstilling

Der henvises til sagsresuméet.

Økonomi

Denne sag har ikke økonomiske konsekvenser for Odense Kommune, herunder for kommunens kassebeholdning.

Bilag

Kalender-2025 - 1. halvår

Kalender-2025 - 2. halvår



Punkt 5: Lukket: B-sag: Bestyrelsessammensætning i Fjernvarme Fyn

24.00.00-G01-10-24



Punkt 6: C-sag: Mulighed for støtte til lokale organisationer med
mellemfolkeligt formål

00.22.00-P21-4-24

Resume

Sagen var forelagt på Økonomiudvalgets møde den 30. april 2024 og blev udsat. Sagen forelægges herefter på ny.

Som opfølgning på byrådets beslutning den 13. marts 2024 vedrørende initiativretssag fra byrådsgruppe B, F og Ø om
humanitær hjælp til børn i Gaza har Borgmesterforvaltningen belyst, om Odense Kommune kan støtte lokale
organisationer, der arbejder til gavn for et mellemfolkeligt formål.

I sagen konkluderes følgende:

Odense Kommune vil kunne støtte aktiviteter i lokale organisationer, der (også) arbejder til gavn for et
mellemfolkeligt formål, såfremt der er hjemmel til at støtte aktiviteten, fx i medfør af servicelovens bestemmelser
om støtte til frivillige sociale indsatser (§ 18-midler) eller via puljen til frivillige forebyggende aktiviteter (§ 79-
midler). Odense Kommune vil også med hjemmel i de uskrevne kommunalfuldmagtsregler kunne støtte konkrete,
lokale aktiviteter, såfremt aktiviteten fx har et kulturelt eller et
borgerinddragende/demokratifremmende/foreningsdannende formål.
Odense Kommune vil kunne yde et beskedent beløb i støtte til lokale foreningers eller organisations konkrete
humanitære indsamlinger, som staten også støtter. Det er i den forbindelse afgørende, at formålet er rent humanitært
og ikke indebærer en udenrigspolitisk tilkendegivelse. Det skal desuden sikres, at bidraget alene bliver anvendt til
det pågældende humanitære formål.
Odense Kommune kan generelt ikke yde kommunal støtte til aktiviteter i lokale humanitære foreninger eller
organisationer.
Odense Kommune vil under visse betingelser kunne støtte selve foreningsdannelsen (elementer af den løbende
drift) hos lokale organisationer med mellemfolkeligt formål. Såfremt der er politisk ønske om en sådan støtte,
anbefaler Borgmesterforvaltningen, at det på grund af lighedsgrundsætningen gøres tydeligt, hvilke typer af
organisationer/foreninger, der kan modtage en sådan støtte til foreningsdannelsen.

Indstilling

Borgmesterforvaltningen indstiller, at Økonomiudvalget drøfter mulighederne for støtte til lokale organisationer, der
arbejder til gavn for mellemfolkelige formål.

Beslutning

Drøftet.

Rådmand Søren Windell deltog ikke i behandlingen af dette punkt.

Sagsfremstilling

I forbindelse med behandling af en initiativretssag fra byrådsgruppe B, F og Ø vedrørende humanitær hjælp til børn i
Gaza besluttede byrådet den 13. marts 2024 følgende:



"Odense Byråd ser med stor alvor og bekymring på de humanitære konsekvenser for civilbefolkningen i forhold til
konflikten i Gaza. Odense Kommune bidrager dog bedst til et mere og bedre demokratisk samfund via et bredt
mellemfolkeligt udgangspunkt. Det sker bedst via lokale organisationer, der arbejder med humanitære, sociale og
demokratiske initiativer. Derfor oversendes sagen til Økonomiudvalget med henblik på at belyse, om Odense Kommune
kan støtte lokale organisationer, der arbejder til gavn for mellemfolkelige formål. Økonomiudvalget får også til opgave at
lave retningslinjer for sådan et engagement - samt at afsætte en mindre pulje."

I nærværende sag beskrives disse muligheder.

Borgmesterforvaltningen vil efter Økonomiudvalgets drøftelse kunne fremlægge udkast til retningslinjer, såfremt
Økonomiudvalget ønsker at gå videre hermed.

I forhold til kommuners mulighed for at støtte foreninger og organisationer vil dette kunne være hjemlet i skreven lov (fx
folkeoplysningsloven og serviceloven). Herudover kan kommuner efter de uskrevne kommunalfuldmagtsregler i visse
tilfælde yde støtte til lokale foreninger og organisationer.

Efter Borgmesterforvaltningens viden er der i den skrevne lovgivning ikke hjemmel til at yde kommunal støtte til lokale
foreninger eller organisationer med det formål at yde humanitær hjælp civilbefolkningen i Gaza. Muligheden for at yde en
sådan støtte vil derfor skulle vurderes efter de uskrevne kommunalfuldmagtsregler. Mulighederne herfor beskrives
nedenfor.

Efter de uskrevne kommunalfuldmagtsregler sondres der i litteraturen og i tilsynsmyndighedernes praksis mellem støtte til
foreningernes konkrete aktiviteter og støtte til selve foreningsdannelsen.

Støtte til foreningernes aktiviteter

Odense Kommune skal have hjemmel til at støtte aktiviteter. En sådan hjemmel kan findes i skreven lov eller i de
uskrevne kommunalfuldmagtsregler.

I skreven lov er der eksempelvis i serviceloven hjemmel til at støtte frivillige sociale indsatser (§ 18-midler) og frivillige
forebyggende aktiviteter (§ 79-midler).

Odense Kommune vil også med hjemmel i de uskrevne kommunalfuldmagtsregler kunne støtte konkrete, lokale
aktiviteter, såfremt aktiviteten fx har et kulturelt eller et borgerinddragende/demokratifremmende/foreningsdannende
formål.

Det antages i tilsynsmyndighedernes praksis og i den juridiske litteratur, at kommuner med hjemmel i
kommunalfuldmagtsreglerne kan yde støtte til en forenings aktiviteter, hvis kommunen selv kunne have udført den eller
de pågældende aktiviteter, og hvis foreningens aktiviteter er til rådighed for alle eller for en sagligt afgrænset gruppe af
borgere i kommunen.

Hvis en forening eller organisation varetager både kommunale og ikke-kommunale opgaver, er det efter
kommunalfuldmagtsreglerne en betingelse for, at kommunen kan yde støtte, at støtten kan øremærkes til den eller de
specifikke aktiviteter, som Odense Kommune lovligt kan varetage. Odense Kommune skal i den forbindelse sikre sig, at



den kommunale støtte ikke anvendes til et formål, som kommunen ikke lovligt kan støtte, og kommunen skal føre tilsyn
hermed.

Efter kommunalfuldmagtsreglerne kan kommuner derimod ikke støtte aktiviteter med rene humanitære og
mellemfolkelige formål.

Som undtagelse hertil er det i litteraturen og i tilsynsmyndighedernes praksis anerkendt, at kommuner kan yde et
beskedent beløb i støtte til humanitære indsamlinger, som staten også støtter. Det er i den forbindelse afgørende, at
formålet er rent humanitært og ikke indebærer en udenrigspolitisk tilkendegivelse. Det skal desuden sikres, at bidraget
alene bliver anvendt til det pågældende humanitære formål.

I litteraturen og i tilsynsmyndighedernes praksis er det som en anden undtagelse tilsvarende anerkendt, at kommuner kan
indgå venskabsbyaftaler (der kan indeholde mellemfolkelige elementer) med kommuner i andre lande, såfremt der herved
varetages kommunale interesser og ikke udenrigspolitiske formål.

Da der er tale om undtagelser, skal disse fortolkes snævert, og det er derfor Borgmesterforvaltningens opfattelse, at
Odense Kommune generelt ikke kan støtte en lokal organisations humanitære eller mellemfolkelige aktiviteter – heller
ikke selv om aktiviteterne udføres i forbindelse med fx en humanitær indsamling til civilbefolkningen i Gaza, som staten
også støtter.

Støtte til foreningsdannelse

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har i en udtalelse fra 20. januar 2023 udtalt, at det antages i tilsynsmyndighedernes
praksis og den juridiske litteratur, at en kommune lovligt kan yde støtte til selve det forhold, at borgerne som led i
nærdemokratiet organiserer sig i foreninger og har et aktivt foreningsliv, uanset hvilke aktiviteter foreningerne varetager.
Adgangen til at yde støtte efter kommunalfuldmagtsreglerne omfatter således også foreninger, som varetager ikke-
kommunale opgaver.

Denne form for støtte er traditionelt betegnet støtte til foreningsdannelsen. Efter praksis angår støtten typisk den løbende
drift. Støtten antages således at omfatte kontorlokaler, telefon, annoncer mv. Det er et krav, at der er tale om begrænset
støtte.

Det fremgår endvidere af ministeriets udtalelse, at hvis kommunen beslutter at yde foreningsstøtte, skal dette ske efter
ensartede, saglige kriterier til alle foreninger, der opfylder kravene ifølge disse kriterier. Der er imidlertid ikke noget til
hinder for, at den gives til bestemte kategorier af foreninger, fx kulturelle foreninger, idrætsforeninger mv.

Når kommuner yder støtte til foreningsdannelsen, gælder der ikke et krav om øremærkning, uanset om foreningen helt
eller delvis varetager ikke-kommunale opgaver. Det skyldes, at det i den situation ikke er specifikke aktiviteter, der
støttes, men derimod borgernes, herunder foreningers, behov for faciliteter til mødevirksomhed samt andre kulturelle
formål, idræt mv.

Eksisterende lokale organisationer med mellemfolkeligt formål

Borgmesterforvaltningen har umiddelbart kendskab til nedenstående generelle foreninger og organisationer i Odense, som
i varierende grad har mellemfolkelige formål. Det er ikke nødvendigvis alle nedenstående, der aktuelt har
mellemfolkelige aktiviteter i regi af deres Odense-afdeling.



Efter hver forening er det i parentes nævnt, hvis de modtager tilskud/støtte fra Odense Kommune. Der vil typisk være tale
om tilskud/støtte fra puljerne efter serviceloven til henholdsvis frivilligt socialt arbejde (§ 18-midler) eller puljen til
frivillige forebyggende aktiviteter (§ 79-midler).

Generelt mellemfolkeligt formål:

Mellemfolkeligt Samvirke
Røde Kors (modtager støtte fra Odense Kommune, § 79-midler)
Ungdommens Røde Kors (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Red Barnet (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Læger uden grænser
DRC Dansk Flygtningehjælp (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Dansk Folkehjælp (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Røde Sol Kulturforening (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Folkekirkens Tværkulturelle Samarbejde
Foreningen Klosterbakken (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Venligboerne Odense og Fyn (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler

Eksempler på foreninger i Odense, som (også) har et smallere mellemfolkeligt/kulturelt formål:

Foreningen for ukrainere i Odense (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Forening for fhv. krigsofre og krigsfanger fra Bosnien Hercegovina (modtager støtte fra Odense Kommune, § 79-
midler)
Bosniakkisk Torturofferforening (modtager støtte fra Odense Kommune, § 79-midler)
Somaliland Kulturforening
Dansk Vietnamesisk Forening
Samvirke mellem iranere og danskere
Foreningen af polakker i Danmark, afd. Fyn
Indians in Odense
SMID – Samvirke mellem Iranere og danskere
Vollsmose Aktivitetsforening (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Foreningen Respect (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Multikulturel Kvindeforening (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Baba og Bydelsmødre / Fonden for Socialt Ansvar (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Hvid Rose Kulturforening (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Kulturelt Kvindeforum (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
Påskeløkkeforeningen (modtager støtte fra Odense Kommune, § 18-midler)
SAHAN
Fair Statsborgerskab
Soroptimist international Odense

Økonomi

Denne sag har ikke økonomiske konsekvenser for Odense Kommune, herunder for kommunens kassebeholdning.



Punkt 7: C-sag: Retningslinjer for betjening af borgmester og rådmænd

00.22.00-P21-40-15

Resume

Sagen var forelagt på Økonomiudvalgets møde den 30. april 2024 og blev udsat. Sagen forelægges herefter på ny med
enkelte formidlingsmæssige justeringer.

På mødet den 3. april 2024 drøftede Økonomiudvalget de udvidede muligheder for betjening af det politiske niveau samt
revidering af retningslinjerne herfor.

På baggrund af Økonomiudvalgets drøftelse har Borgmesterforvaltningen udarbejdet forslag til retningslinjer for de
enkelte forvaltningers betjening af borgmester og rådmænd i forbindelse med indlæg på borgmester og rådmænds private
profiler på sociale medier.

Retningslinjerne afspejler i vidt omfang forvaltningernes eksisterende praksis i forbindelse med bistand til udarbejdelse af
synspunkter fra borgmester/rådmand, og ifølge Justitsministeriet adskiller embedsværkets bistand i forbindelse med
indlæg på private profiler på sociale medier sig principielt ikke herfra.

Borgmesterforvaltningen har endvidere som ønsket beskrevet de nuværende retningslinjer for forvaltningens bistand til at
tage billeder af borgmesteren og rådmændenes til brug for deres private profiler på sociale medier.

Indstilling

Borgmesterforvaltningen indstiller, at Økonomiudvalget drøfter forslag til retningslinjer for de enkelte forvaltningers
betjening af borgmester og rådmænd i forbindelse med indlæg på borgmester og rådmænds private profiler på sociale
medier.

Beslutning

Drøftet.

Rådmand Søren Windell og Rådmand Christoffer Lilleholt deltog ikke i behandlingen af dette punkt.

Sagsfremstilling

Retningslinjer for betjening af borgmester og rådmænd

I overensstemmelse med de gældende regler, som det daværende Økonomi- og Indenrigsministerie har beskrevet i en
udtalelse fra 30. juni 2017, udarbejder de enkelte forvaltninger i Odense Kommune i dag blandt andet taler,
pressemeddelelser og synspunkter, hvori borgmester/rådmænd udtaler sig på kommunens vegne inden for deres respektive
områder. Forvaltningernes bistand kan i denne forbindelse eksempelvis vedrører initiativer, der er politisk vedtaget, eller
initiativer fra den respektive forvaltning, der senere forventes forelagt til politisk beslutning.



På baggrund af Økonomiudvalgets drøftelse har Borgmesterforvaltningen udarbejdet forslag til retningslinjer for de
enkelte forvaltningers betjening af borgmester og rådmænd i forbindelse med udarbejdelse af udkast til indlæg på
borgmester og rådmænds private profiler på sociale medier.

Retningslinjerne afspejler i vidt omfang forvaltningernes eksisterende praksis i forbindelse med bistand til udarbejdelse af
synspunkter fra borgmester/rådmand, og ifølge Justitsministeriet adskiller embedsværkets bistand i forbindelse med
indlæg på private profiler på sociale medier sig principielt ikke herfra.

Formålet med retningslinjerne er at sikre en ensartet praksis på tværs af alle forvaltninger, ligesom de skal sikre, at
grænserne for forvaltningens bistand ikke overskrides.

Retningslinjerne forelægges med henblik på Økonomiudvalgets drøftelse. Udkast til endelige retningslinjer skal
forelægges til beslutning i henholdsvis Økonomiudvalg og byråd.

Retningslinjerne omfatter sociale medier i bred forstand og omfatter fx (men ikke udtømmende) Facebook, LinkedIn,
Instagram, X (tidligere Twitter) og Snapchat.

Udkast til indlæg på sociale medier omfatter alle indslag - det vil sige blandt andet skriftlige udkast til nye opslag og
udkast til svar i kommentarspor samt indlæg i form af tale-, video- og billedindslag. I forhold til billeder følger det af den
nuværende retningslinje, at embedsmænd, der alligevel er til stede sammen med borgmester/rådmænd, kan tage et
”privat” billede af borgmester/rådmænd i en konkret opstået situation. Embedsmanden kan i denne sammenhæng enten
bruge sin egen arbejdstelefon eller benytte borgmester/rådmands telefon.

Det er vigtigt at være opmærksom på, at forvaltningens bistand til udkast til indlæg mv., der udarbejdes til brug for
borgmester/rådmænds private profiler på sociale medier, på samme måde som forvaltningens almindelige betjening af
borgmester/rådmænd, skal overholde almindelige forvaltningsretlige rammer og regler, herunder reglerne om partipolitisk
neutralitet, sandhed og faglighed samt reglerne om journaliseringspligt.

På baggrund af ovenstående foreslår Borgmesterforvaltningen, at nedenstående retningslinjer skal være gældende for de
enkelte forvaltningers betjening af borgmester og rådmænd i forbindelse med udkast til indlæg på borgmester og
rådmænds private profiler på sociale medier. Retningslinjerne afspejler i vidt omfang den praksis, der gælder i forhold til
forvaltningens bistand til udarbejdelse af udkast til synspunkter i de skrevne medier.

Den enkelte forvaltning kan alene betjene deres respektive øverste administrative leder.

Den enkelte forvaltning kan alene bistå med udkast til indlæg på borgmester/rådmands private profil om emner
inden for eget ressortområde og efter konkret anmodning fra borgmester/rådmand.

Den enkelte forvaltning kan ikke yde egentlig taktisk rådgivning i forhold til, hvornår et indlæg skal lægges på en
borgmester/rådmands private profil på sociale medier, ligesom der ikke kan ydes rådgivning i forhold til, hvilken
opfølgning der skal være på et indlæg.



Den enkelte forvaltning må ikke yde teknisk/faglig bistand i forhold til at lægge indlæg på borgmester/rådmands
private profil.

Den enkelte forvaltning må ikke anvende borgmester/rådmands private profiler som (eneste) kanal for officielle
nyheder fra forvaltningen. Officielle nyheder fra forvaltningen - fx i form af pressemeddelelser - må derfor først
offentliggøres på borgmester/rådmænds private profiler på sociale medier efter offentliggørelse på Odense
Kommunes egne officielle kommunikationskanaler.

Antallet af udkast til den private profil må ikke have et sådant omfang, at der bliver tale om en såkaldt
borgmester/rådmandsprofil, der administreres af forvaltningen.

Den enkelte forvaltnings bistand til udarbejdelse af udkast til indlæg på den private profil skal ophøre i perioden fra
8 uger før et valg eller en folkeafstemning og frem til og med valgdagen.

Den enkelte forvaltning er underlagt de almindelige forvaltningsretlige rammer og regler, herunder reglerne om
partipolitisk neutralitet, sandhed og faglighed.

Den enkelte forvaltning skal journalisere alle udkast til indlæg mv., der fremsendes til eventuelt brug for
borgmester/rådmænds private profiler på sociale medier.

Økonomi

Hvis byrådet beslutter at indføre en ny praksis, hvorefter forvaltningen fremover også skal kunne yde bistand til indlæg på
borgmester og rådmænds private profiler på sociale medier, vil denne betjening blive ydet inden for de nuværende
medarbejderressourcer i den enkelte forvaltning.

Denne sag har derfor ikke økonomiske konsekvenser for Odense Kommune, herunder for kommunens kassebeholdning.



Punkt 8: Lukket: C-sag: Mulig ny event

24.00.00-G01-115-23



Punkt 9: Lukket: C-sag: Strategisk drøftelse af udvikling af erhvervsarealer
og infrastruktur i Odense NØ

00.30.04-Ø00-37-23



Punkt 10: D-sag: Status, Novo Nordisk i Odense

24.10.00-G01-190-23

Resume

Denne orientering handler om planen for struktureret opfølgning på Novo Nordisks planlagte etablering i Odense. Som
del af Budgetforlig 2024 har Økonomiudvalget fået opgaven at sikre en koordineret indsats sammen med eksterne parter
med det formål at udnytte det fulde potentiale ved lokalisering af Novo Nordisk i Odense.

Lokalplanen og VVM-redegørelsen er blevet godkendt den 8. maj 2024. Novo Nordisk afventer resultatet af de sidste
undersøgelser og betingelser, førend købsaftalen træder i kraft. Novo Nordisk forventer, at det sker i juli 2024.

Novo Nordisks beslutning om at etablere sig i Tietgenbyen giver Odense Kommune en unik mulighed for at skabe vækst
samt stærke synergier med det eksisterende erhvervsliv og de lokale uddannelser.

Der er etableret en formel organisering på tværs af forvaltninger. Denne arbejdsgruppe bruger systematiker, samarbejder,
fora og værktøjer, som er udviklet og afprøvet i 2017/2018, dengang Facebook/Meta etablerede datacenteret i Odense.

Den planlagte indsats er helhedsorienteret og skal blandt andet handle om rekruttering og opkvalificering af arbejdskraft
og tiltrækning af tilstødende virksomheder.

Desuden skal indsatsen:

Sikre, at kommunen når de potentialer, Novo Nordisk skaber.
Sikre, at Novo Nordisk får bedst mulig oplevelse af Odense og bekræfte Novo Nordisk i at engagere sig i byen.
Mindske den bekymring, der måtte være hos de virksomheder og kommuner på Fyn, der muligvis bliver påvirkede
af Novo Nordisks placering på Fyn.
Fremme at lokale aktører får mulighed for at blive leverandører til Novo Nordisk, både i byggefasen og i driften.

Borgmesterforvaltningen vil præsentere udvalget for status og plan samt orientere om udviklingen, som forvaltningen ser
ind i.

Beslutning

Orientering givet.

Rådmand Christoffer Lilleholt deltog ikke i behandlingen af dette punkt.



Punkt 11: D-sag: Status på arbejde med effektiviseringer og
omprioriteringer under Økonomiudvalget

00.30.00-A26-1-21

Resume

Med denne sag gives Økonomiudvalget en status på Borgmesterforvaltningens arbejde med effektiviseringer og
omprioriteringer under udvalget

Borgmesterforvaltningen fremlagde på økonomiudvalgsmødet den 1. november 2023 forvaltningens forslag til
effektivisering- og omprioriteringer for 0,5 % under udvalget, svarende til 3,3 mio. kr. årligt med en trappemodel, der
fører til effektiviseringer og omprioriteringer for 13,9 mio. kr. årligt i 2027. Økonomiudvalget godkendte forslagene, og
derfor er udvalget i mål med det oprindelige effektiviserings- og omprioriteringskrav for perioden 2024-2027.

Med rammeudmeldingen for budget 2025 har Økonomiudvalget besluttet at hæve effektiviseringskravet fra 0,5 % til 0,75
% fra 2025 og frem. Denne justering kræver derfor, at Borgmesterforvaltningen igangsætter yderligere tiltag for 2,8 mio.
kr. i 2025 og frem, så forvaltningen kan imødekomme det nye krav under udvalget.

Borgmesterforvaltningen har udvalgt tre fokusområder, hvor forvaltningen forventer at kunne realisere det forhøjede
effektiviserings- og omprioriteringskrav indenfor.

1) Udnyttelse af synergieffekter på forskellige områder i forvaltningen

Borgmesterforvaltningen vil gennemgå forvaltningens opgaveportefølje på tværs af områder med henblik på at
identificere og udnytte synergieffekter imellem forskellige områder i forvaltningen. Udnyttelsen af synergieffekterne skal
udover at bidrage til effektiviseringskravet også sikre, at der i Borgmesterforvaltningen er stærke faglige miljøer og en
øget organisatorisk robusthed i forhold til videreudvikling og varetagelse af kerneopgaven.

2) Dagligdagseffektiviseringer

Borgmesterforvaltningen har et løbende fokus på at arbejde med effektiviseringer i forvaltningen. Derfor forventer
forvaltningen at kunne realisere en andel af effektiviseringskravet ved at foretage en række dagligdagseffektiviseringer.
Konkret vil vi gennemgå potentialer ved at optimere arbejdsgange, arbejde med øget digitalisering og automatisering samt
vurdere kan/skal opgaver i forvaltningen.

3) Optimering af puljer & tilskud samt særbevillinger

Det fremgår af rammeudmeldingen til budget 2025, at Økonomiudvalget ønsker, at de enkelte udvalg får et overblik over
egne tilskud og puljer, hvor formål og anvendelse fremgår. Borgmesterforvaltningen vil derfor udarbejde en oversigt over
puljer & tilskud samt særbevillinger under Økonomiudvalget. Oversigterne gennemgås og vurderes med henblik på at
optimere brugen af midlerne. Overblikket kan være med til at bidrage til realiseringen af det forhøjede effektiviserings- og
omprioriteringskrav.

Tidsplan for den videre politiske behandling

Effektiviserings- og omprioriteringsforslagene, forelægges kun for Økonomiudvalget, såfremt de vil påvirke
serviceniveauet. Dette vil ske i en drøftelsessag den 4. juni 2024 og efterfølgende i en beslutningssag den 18. juni 2024.



Beslutning

Orientering givet.

Rådmand Christoffer Lilleholt deltog ikke i behandlingen af dette punkt.



Punkt 12: D-sag: Evaluering af projekt Særlige adresser

00.15.10-P05-1-24

Resume

Resume

Byrådet igangsatte i juni 2022 et 2-årigt projekt, hvor tilflyttere til en række særlige adresser i udsatte og potentielt udsatte
boligområder skal screenes og godkendes manuelt. Formålet med projektet er at understøtte, at der på tværs af byen
skabes blandede og velfungerende bydele.

Det er væsentligt for boligorganisationer og kommune, at der i almene boligområder skabes en blandet
beboersammensætning, hvor den sociale opsplitning reduceres for at modvirke dannelsen af udsatte områder. Den
økonomiske konsekvens kan være omfangsrig, som det kendes fra fx udviklingsplanen af Vollsmose.

Resultaterne af projektet viser, at godt hver femte flytning – næsten 500 borgere – har fået afvist tilflytning til én af de
særlige adresser. Det er borgere, som ellers ville have negativ indvirkning i områderne i forhold til at opnå en
ressourcestærk beboersammensætning. Effekt af indsatsen er også, at de borgere, der tilflytter de omfattede almene
boligområder, er mere ressourcestærke i forholdt til uddannelsesniveau, indkomst forsørgelse og kriminalitet.
Konsekvensen er, at Odense nu har færre udsatte boligområder end før indsatsen. Det er et resultat, som er vigtigt at
fastholde.

Den nuværende økonomiske ramme for indsatsen udløber medio 2024. På baggrund af projektets resultater lægger
Direktørgruppen op til at indsatsen videreføres for en 2-årig periode. Set i lyset af de færre udsatte boligområder i Odense
vurderes det, at der skal afsættes to årsværk til indsatsen.

Baggrund

Odense Byråd godkendte i januar 2021 en fælles udlejningsaftale mellem Odense Kommune og byens almene
boligorganisationer. Baggrunden for udlejningsaftalen er et lovgivningsmæssigt krav om at anvende fleksibel udlejning
efter skærpede kriterier i udsatte boligområder og forebyggelsesområder og samtidig at understøtte Odense som en storby
med blandede og velfungerende bydele. Både kommunen og boligorganisationerne ønsker boligområder med en blandet
beboersammensætning, hvor den sociale opsplitning bliver reduceret.

Fleksibel udlejning er et vigtigt værktøj til at tiltrække mere ressourcestærke boligsøgende og derigennem ændre
beboersammensætningen i de udsatte boligområder. For at få værktøjet til at virke efter hensigten har der været behov for
at lukke en ”bagdør”, der eksisterer, fordi nye beboere anmelder indflytninger til Folkeregisteret digitalt. Digitale
flytninger er et lovkrav, men har altså den uheldige konsekvens, at borgere kan omgå de skærpede udlejningskriterier.

Med byrådsbeslutning den 27. april 2022 blev det besluttet at iværksætte et 2-årigt projekt med kontrol af "Særlige
adresser" i fem udsatte boligområder. De fem områder er Korsløkkeparken Øst, Solbakken, Ejerslykke, Stærmosegården
og Vollsmose (de 6 parker). Tilflyttere til områderne skal derfor igennem en manuel sagsbehandling, hvor både Odense
Kommune og boligorganisation skal godkende, at skærpede udlejningskriterier er opfyldt. Målet er at forebygge en
udvikling i beboersammensætningen i de overvågede almene boligområder mod udsatte områder. På længere sigt skal det
give blandede og velfungerende bydele.



De ekstra ressourcer, som manuel sagsbehandling kræver, skal ses i et forebyggelsesperspektiv, hvor lovgivningsbestemte
udviklingsplaner også kan være forbundet med store kommunale omkostninger.

Det er en væsentlig pointe, at den ændrede godkendelsesproces for tilflytninger ikke fuldstændig vil afholde alle på fx
offentlig forsørgelse fra at flytte til udsatte boligområder. Eksempelvis har alle ret til familieliv.

Med denne sag præsenteres de foreløbige resultater af indsatsen, samt indstilling til det fremadrettede arbejde med at
fastholde effekterne og sikre ressourcestærke tilflytninger til almene boligområder.

Effekter af Særlige Adresser-projektet

Godt hver femte af flytningerne – næsten 500 borgere – har fået afvist tilflytning til én af de særlige adresser. Det er
borgere, som ellers ville have negativ indvirkning i områderne i forhold til at opnå en ressourcestærk
beboersammensætning. Det er vurderingen, at de i stedet er optaget i den øvrige boligmasse, og der dermed bliver mere
blandede bydele på tværs af byen.

Aktivitet under indsatsen, 1. september 2022 – 31. december 2023.

Kilde: Odense Kommune, Borgerservice

Den positive effekt kan aflæses direkte i de personer, der tilflytter en særlige adresse. Indsatsen har bevirket, at der blandt
tilflytterne er 10 procentpoint flere med ressourcer i form af uddannelse, højere indkomst og fravær af kriminalitet. Det er
en stigning på en tredjedel.

Kilde: Danmarks Statistik, egne beregninger

Samme billede er gældende for tilflytternes forsørgelsesstatus. Der er 4,3 procentpoint færre på offentlig forsørgelse, der
tilflytter en særlig adresse, svarende til en reduktion på næsten en tredjedel.

Kilde: CPR-register og DREAM

Note: I offentlig forsørgelse indgår ikke borgere, der er på sygedagpenge fra beskæftigelse. Tilflyttere omfatter kun
borgere, der flytter til områderne udefra – ikke interne flytninger.

Resultatet af mere ressourcestærke tilflyttere afspejler sig i, at Odense har færre udsatte almene boligområder, end der har
været før indsatsen. Inden indsatsen var omtrent 7.000 adresser en del af det, der tidligere var kendt som ghettolisten, men
med seneste lister var det antal reduceret til ca. 4.800. Heraf 1.800 adresser som kun figurerer som forebyggelsesområder.



Tallene viser også, at det ikke er muligt helt at stoppe tilflytninger til områder af borgere, hvis karakteristika har negativ
indvirkning på en ressourcestærk beboersammensætning. Boligorganisationerne må ikke anvende fleksible
udlejningskriterier for gruppen af 18-23-årige. Dels er der en lovsikret ret til familieliv, som betyder, at samlevende og
familiemedlemmer ikke underlægges de skærpede udlejningskriterier. Det er målgrupper, som projektet ikke kan styre i
forhold til beboersammensætning, og det gør blot indsatsen for de resterende tilflyttere så meget vigtigere.

Fra kommunen er der løbende et fokus på, at summen af indsatser i de almene boligområder ikke hindrer borgernes
mulighed for at få en bolig. Ud af omtrent 25.000 almene boliger i Odense har omtrent 6.000 adresser været behandlet
med manuel kontrol. Det er vurderingen, at det omfang ikke skaber udfordringer for at sikre borgernes muligheder for en
passende bolig.

En anden afledt, men væsentlig effekt er, at projektet har vist sig at opfange en række sager, hvor der er mistanke om
svindel. Sager, som oversendes til videre kontrol og behandling ved Odense Kommunes Kontrolgruppe, har vist en
gennemsnitlige gevinst på 52.000 kr. Eksempler på det kan være samlivssager med fiktive skilsmisser og flytninger,
udeboende SU-sager samt dækadresser for mænd, som i virkeligheden bor hos samlever, med henblik på at få udbetalt
uberettigede offentlige ydelser.

Fremadrettet arbejde med at sikre ressourcestærke almene boligområder

Det gennemgående billede af beboersammensætningen i udsatte og potentielt udsatte områder er, at den over de senere år
er mere ressourcestærk. Det resultat er vigtigt at fastholde, så der i Odense ikke opstår nye ghettoer med store afledte
økonomiske konsekvenser til følge. I dialogen med boligorganisationerne er det tydeligt, at de også ser Særlige adresser-
indsatsen som et værdifuldt værktøj. Den kommunale monitorering af alle boligområder og afdelinger i Odense viser dog
også, at udfordringerne i noget omfang flytter fra boligområde til boligområde.

Et væsentligt element i at opnå ressourcestærke beboersammensætninger er at bremse tilgangen af borgere, som vil
indvirke negativt på at skabe en ressourcestærk beboersammensætning. Til det har Særlige adresser-indsatsen vist sig som
et godt værktøj, hvor godt hver femte tilflytning er blevet standset. Det er 500 borgere, som ellers ville have påvirket de
samlede boligområders karakteristika i en ikke-ønskværdig retning. Hertil giver indsatsen også mulighed for at opspore
sager, hvor der snydes med kommunale ydelser. Det er både en økonomisk gevinst for kommunen og for
retssikkerhedsfølelsen.

Parallelt med at projektet har været i drift, har Borgmesterforvaltningen og By- og Kulturforvaltningen sammen undersøgt
muligheden for at understøtte manuelle sagsbehandlingsprocesser med automatisering. Ved hjælp af RPA-løsning har det
vist sig, at kun få delprocesser kan digitaliseres, men selve screenings- og godkendelsesprocessen kan ikke automatiseres.

Den nuværende økonomiske ramme udløber medio 2024. På baggrund af projektets resultater lægger Direktørgruppen op
til, at indsatsen videreføres for en 2-årig periode. Set i lyset af de færre udsatte boligområder i Odense vurderes det, at der
skal afsættes to årsværk til indsatsen. På linje med den hidtidige projektperiode sker finansieringen ligeligt mellem
Borgmesterforvaltningen, By– og Kulturforvaltningen samt Beskæftigelses– og Socialforvaltningen. Udmøntningen sker
ved senere sag.

Beslutning

Orientering givet.



Rådmand Christoffer Lilleholt deltog ikke i behandlingen af dette punkt.



Punkt 13: D-sag: Erhvervs- og Vækstpolitik 2025-2028

24.00.00-A00-13-24

Resume

Denne sag handler om den kommende erhvervs- og vækstpolitik. Borgmesterforvaltningen vil orientere om den planlagte
proces for inddragelse og det arbejde, der er påbegyndt i tværforvaltnings-arbejdsgruppen for Erhvervs- og
Vækstpolitikken.

Beslutning

Orientering givet.

Rådmand Christoffer Lilleholt deltog ikke i behandlingen af dette punkt.



Punkt 14: D-sag: Samarbejde om udvikling af Odense Havn

24.00.00-G01-5-24

Resume

Stadsdirektør Stefan Birkebjerg Andersen vil i mødet give Økonomiudvalget en orientering om kommende
samarbejdsaftale mellem Odense Kommune, Odense Havn og Kerteminde Kommune om udviklingen af Odense Havn.

Fra Odense Havn deltager adm. direktør Carsten Aa.

Beslutning

Orientering givet.

Rådmand Christoffer Lilleholt deltog ikke i behandlingen af dette punkt.


	Mødeinformation
	Indholdsfortegnelse
	Punkt 1: Godkendelse af dagsorden
	Punkt 2: Lukket: Etablering af vaskeri til Odense Kommune
	Punkt 3: B-sag: Anmodning fra Ældrerådet om afvikling af fremmødevalg i forbindelse med kommunal- og regionalvalget 2025
	Punkt 4: B-sag: Fastlæggelse af Økonomiudvalgets mødeplan 2025
	Punkt 5: Lukket: B-sag: Bestyrelsessammensætning i Fjernvarme Fyn
	Punkt 6: C-sag: Mulighed for støtte til lokale organisationer med mellemfolkeligt formål
	Punkt 7: C-sag: Retningslinjer for betjening af borgmester og rådmænd
	Punkt 8: Lukket: C-sag: Mulig ny event
	Punkt 9: Lukket: C-sag: Strategisk drøftelse af udvikling af erhvervsarealer og infrastruktur i Odense NØ
	Punkt 10: D-sag: Status, Novo Nordisk i Odense
	Punkt 11: D-sag: Status på arbejde med effektiviseringer og omprioriteringer under Økonomiudvalget
	Punkt 12: D-sag: Evaluering af projekt Særlige adresser
	Punkt 13: D-sag: Erhvervs- og Vækstpolitik 2025-2028
	Punkt 14: D-sag: Samarbejde om udvikling af Odense Havn

